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Předmětem šetření v Klatovech budou postoje obyvatel 
k současnosti 
 
VÝZKUM V KLATOVECH/ O Klatovy je značný zájem a staly se součástí 
výzkumného úkolu ke zjišťování postojů obyvatel typického českého města 

 HANA  STAVOVČÍKOVÁ 
Karlova Universita v Praze, fakulta sociálních věd provádí každoročně celou řadu 

sociologických průzkumů života lidí v České republice a jejich názorů. V letošním roce si ke 
svému výzkumu vybrala právě město Klatovy a předmětem šetření jsou názory obyvatel 
českého města na naši současnost.  

V naší redakci jsme v těchto dnech přivítali vedoucího výzkumného týmu Doc.PhDr. 
Hynka Jeřábka, CSc. z fakulty sociálních věd Karlovy University, s nímž jsme hovořili o tom, 
co připravovaný výzkum přinese.  

Proč jste si letos vybrali právě Klatovy? 

Grantová agentura České republiky, která financuje velkou část vědeckovýzkumné činnosti v 

naší republice schválila tříletý výzkumný úkol na zjišťování postojů obyvatel typického českého města. 

A Klatovy se ukázaly jako město, které může dobře reprezentovat Českou republiku. Složení 

obyvatelstva podle věku, zaměstnání i volebního chování se podobá průměrným ukazatelům, snad s 

vyloučením hlavního města Prahy.  

Na co se konkrétně budete dotazovaných občanů ptát? 

Názory lidí vyplývají z jejich životních zkušeností a rodinného zázemí. Jsou však podle našeho 

názoru ovlivněny také tím, co čtou, poslouchají v rozhlase a sledují v televizi.  

Rozhovory s přáteli a blízkými lidmi jsou důležité pro většinu lidí při utváření jejich postojů a 

názorů. Jde nám o to, zjistit, co obyvatele Klatov zajímá, co je znepokojuje, s čím souhlasí a s čím by 

nesouhlasili.  

Budeme se ptát dospělých obyvatel Klatov na jejich názory i životní zvyklosti. 

Jak bude výzkum organizován a kdy proběhne? 

Karlova universita uzavřela smlouvu o provedení rozhovorů v klatovských domácnostech se 

společností MEDIAN,s.r.o. Její tazatelé navštíví v září a v říjnu více než dva tisíce klatovských rodin a 

budou dotazovat konkrétní přísně náhodně vybranou osobu z domácnosti. Prokáží se pověřením 

tazatele agenturou MEDIAN k realizaci projektu. Budou se zde pak dotazovat konkrétní, náhodně 

vybrané osoby. 



Spolupracujete s někým ve městě? 

Setkal jsem se zde se samými milými lidmi. Starosta Klatov, pan Karel Mráz i pan tajemník 

Miroslav Šafařík, paní šéfredaktorka Hana Stavovčíková i další občané nám přislíbili pomoc. Slíbili 

jsme seznámit radnici i Vás, milí čtenáři, s výsledky výzkumu a předem Vám děkujeme za Váš čas, 

který strávíte s tazatelem nad otázkami. 

Jak vám mohou obyvatelé Klatov při výzkumu pomoci? 

Rádi bychom našli další spolupracovníky mezi obyvateli Klatov. V inzerátu uveřejněném spolu 

s tímto rozhovorem najdou zájemci podrobné informace o tom, jaké požadavky máme na tazatele a 

budoucí zástupce agentury MEDIAN.. 

Jak zajištíte ochranu údajů, které Vám obyvatelé Klatov sdělí? 

Ochrana údajů je podmíněna zákonem na ochranu osobních dat, který budeme po dobu 

výzkumu i po jeho skončení plně respektovat. Se všemi údaji i odpovědmi dotázaných i jejich 

adresami budou všichni povolaní zacházet jako s důvěrnou informací. Vyhodnocené výsledky budou 

mít podobu souhrnných zjištění. Budou se týkat skupin lidí, ne jednotlivců a tyto údaje budou  

o Klatovech, jeho obyvatelích, a tím i o celkovém utváření názorů a postojů obyvatel českého města. 

Kdy budou Klatované seznámeni s výsledkem výzkumného šetření? 

První výsledky budou zpracovány do konce letošního roku a budeme o nich informovat i na 

stránkách Klatovského deníku. Věříme, že obyvatelé Klatov budou k našemu výzkumu vstřícní stejně, 

jako jsme se v minulosti setkali se vstřícností v mladé Boleslavi a Sedlčanech, kde jsme podobné 

průzkumy prováděli v minulých letech. 

V těchto dnech se objeví tazatelé s předvýzkumem v Lubech u Klatov a v září zahájíme 

šetření prostřednictvím zástupců agentury MEDIAN tady v Klatovech a těšíme se na spolupráci, za niž 

občanům předem děkuji. 

Děkuji Vám za rozhovor. 
 


